

# ការពិនិត្យភ្នែក និងត្រចៀក ESIT៖

## ការណែនាំគ្រួសារអំពី វិធីសាស្ត្របីយ៉ាង



គ្មានកុមារណាម្នាក់នៅក្នុងពេក មិនអាចទទួលបានការពិនិត្យ ត្រចៀក និងភ្នែកនោះទេ។

### ហេតុអ្វីត្រូវពិនិត្យភ្នែក និង ត្រចៀក?

ភ្នែក និងត្រចៀកគឺជាមធ្យោបាយសំខាន់ សម្រាប់កុមាររៀនអំពីពិភពលោករបស់ ពួកគេ។ ការស្វែងរកក្នុងដួងនៃត្រចៀក និងភ្នែកទាន់ពេល នឹងជួយកូនរបស់អ្នក អភិវឌ្ឍ។ អ្នកនឹងទទួលបានជំនួយដែលអ្នក ត្រូវការតាំងពីដំបូង។

### តើវិធីសាស្ត្របីយ៉ាងគឺជាអ្វី?

វិធីសាស្ត្របីយ៉ាងគឺជារបៀបដែលអ្នកផ្តល់ សេវា ESIT (Early Support for Infants and Toddlers (ការគាំទ្រដំបូងសម្រាប់ទារក និង កុមារតូចៗ)) របស់អ្នកនឹងពិនិត្យរកមើល ក្នុងដួងអំពីភ្នែក និងត្រចៀករបស់កូន អ្នក។ នេះមិនមែនជាការធ្វើតេស្តផ្លូវការ ទេ ហើយក៏មិនគួរជំនួសការវាយតម្លៃ ពេញលេញពីគ្រូពេទ្យត្រចៀក ឬភ្នែកដែរ។ វិធីសាស្ត្របីយ៉ាងនឹងជួយយើងឱ្យដឹងថា តើ កូនរបស់អ្នកត្រូវការវាយតម្លៃពេញលេញលើ ភ្នែក ឬត្រចៀកដែរឬទេ។

### តើមានអ្វីកើតឡើងក្នុងអំឡុងពេលប្រើវិធីសាស្ត្របីយ៉ាង? អ្នកផ្តល់សេវា ESIT របស់អ្នកនឹង៖

- ពិភាក្សាជាមួយអ្នកអំពីក្តីកង្វល់របស់អ្នកថា តើកូនរបស់អ្នកឃើញ និង ឮយ៉ាងដូចម្តេច។
- ឃ្នាំមើលថា តើកូនរបស់អ្នកប្រើភ្នែក និងត្រចៀករបស់ពួកគេយ៉ាងដូច ម្តេចនៅពេលពួកគេលេង និងធ្វើសកម្មភាពប្រចាំថ្ងៃ។
- មើលកំណត់ត្រាវេជ្ជសាស្ត្ររបស់កូនអ្នក។ ពួកគេនឹងសួរអ្នកអំពីអ្វីដែល គ្រូពេទ្យរបស់អ្នកបានប្រាប់អ្នកអំពីសុខភាព និងការលូតលាស់របស់ កូនអ្នក។

### តើមានអ្វីកើតឡើងបន្ទាប់ពីប្រើវិធីសាស្ត្របីយ៉ាង?

ប្រសិនបើមានក្តីកង្វល់ថា តើកូនរបស់អ្នកមើលឃើញ ឬឮយ៉ាងដូច ម្តេច អ្នកនឹងអ្នកផ្តល់សេវា ESIT របស់អ្នកនឹងរៀបចំផែនការតាមដាន។ ផែនការនេះអាចនឹងរួមបញ្ចូលការវាយតម្លៃដោយអ្នកផ្តល់សេវាវេជ្ជសាស្ត្រ និង/ឬការបង្រៀនពីអ្នកឯកទេសដោយអ្នកផ្តល់សេវា ESIT។

### តើអស់ប្រាក់ប៉ុន្មាន?

មិនគិតប្រាក់ពីអ្នកទេ។ វិធីសាស្ត្របីយ៉ាងនេះគឺជាផ្នែកមួយនៃដំណើរការ វាយតម្លៃ ESIT ដោយឥតគិតថ្លៃ។

### មានសំណួរថែមទេ?

យើងប្តេជ្ញាគាំទ្រអ្នកដើម្បីជួយកូនអ្នកលូតលាស់។ បើអ្នកមានសំណួរ ណាមួយ សូមសួរអ្នកផ្តល់សេវា ESIT របស់អ្នក។

DCYF មិនរើសអើង និងផ្តល់នូវលទ្ធភាពទទួលបានកម្មវិធី និងសេវាកម្មរបស់ខ្លួនដោយស្មើភាពគ្នាសម្រាប់មនុស្សទាំងអស់ដោយមិនគិតអំពី ជាតិសាសន៍ ពណ៌សម្បុរ ភេទ សាសនា លទ្ធិជំនឿ ស្ថានភាពអាពាហ៍ពិពាហ៍ ដើមកំណើតជាតិសាសន៍ ទំនោររដ្ឋ ភេទ អាយុ ស្ថានភាពអតីតយុទ្ធជន ឬវត្តមាននៃពិការភាពផ្លូវកាយ ផ្លូវអារម្មណ៍ ឬផ្លូវចិត្តណាមួយនោះឡើយ។

ប្រសិនបើអ្នកចង់បានច្បាប់ចម្លងដោយឥតគិតថ្លៃនៃការចេញផ្សាយនេះជាទម្រង់ ឬភាសាផ្សេងទៀត DCYF Constituent Relations (ទំនាក់ទំនងសំខាន់ របស់ DCYF) តាមលេខ 1-800-723-4831 ឬផ្ញើអ៊ីមែល [communications@dcyf.wa.gov](mailto:communications@dcyf.wa.gov). DCYF PUBLICATION EL\_0069 CA (05-2023) Cambodian